

L

## LOLONGA JOSEPH

Chief Executive Officer of A & A FINANCES



France



© CRÉDIT PHOTO

**Joseph LOLONGA** was born in 1978 in Kinshasa (Democratic Republic of Congo). He arrived in the Paris region, more precisely in the city of Sarcelles in 1983 where he quickly joined the municipal football club. His performances in this discipline led him to join the National Football Institute Clairefontaine in 1991. Become international junior French, several prestigious clubs will solicit him, he will be recruited by AS Monaco and will integrate his training center in 1993. Joseph's sporting epic will stop at this level, as repeated injuries will permanently shut him out of a high-profile football career in 1997.

**2013** - He is CEO of A & A Finances

**2011** - He creates Scosi Tech

**1991** - He becomes international French junior

Fortunately, this failure did not overcome Joseph's combativeness, determination, and faith. Where some would have fallen into defeatism, Joseph chose to fight and reverse the situation. The challenge was to resume studies abandoned several years ago and to obtain a qualification at the height of his new career ambitions. Challenge met ! With a degree in Business Management and Management, followed by a Master in Management Engineering of Small

and Medium Business and a Master II Finance, obtained in 2011 at the Institute of High Finance (IHF).

After several years, in a company where he progressively held the positions of trainee, management controller, chief financial officer and then chief financial and administrative officer, Joseph is an executive of his own company (SSII), Scosi Tech, with which he markets, among other things, banking software. Since 2013 Joseph is also Managing Director of A & A Finances, which specializes in business advisory and other management consulting. His vision is simple: *"to contribute to the emergence of the economies of the South by the new technologies (NTIC)"*. To always get up, keep the faith and never give up, Joseph hopes that other young blacks do the same and are no longer afraid to aim high. This culture of excellence is a philosophy of life that applies as much to the field of sport, where many young blacks are confined, as to other areas where these same young people are also called to shine. 🌟

L

## LOLONGA JOSEPH

Directeur Général de A&A FINANCES



France



© CRÉDIT PHOTO

**Joseph LOLONGA** est né en 1978 à Kinshasa (République Démocratique du Congo). Il arrive en région parisienne, plus précisément dans la ville de Sarcelles en 1983 où très rapidement il intègre le club de football municipal. Ses performances dans cette discipline l'amènent à intégrer l'Institut National de Football Clairefontaine en 1991. Devenu international français cadet, plusieurs prestigieux clubs vont le solliciter, il sera recruté par l'AS Monaco et intégrera son centre de formation en 1993. L'épopée sportive de Joseph s'arrêtera à ce niveau, puisque des blessures à répétition lui fermeront définitivement l'accès à une carrière footballistique de haut niveau en 1997.

**2013** - Il est DG de A&A Finances

**2011** - Il crée Scosi Tech

**1991** - Il devient international français cadet

Fort heureusement, cet échec n'a pas eu raison de la combativité, de la détermination et de la foi qui caractérisent Joseph. Là où certains auraient sombré dans le défaitisme, Joseph choisit de se battre et de renverser la situation. L'enjeu était de reprendre des études délaissées plusieurs années auparavant et d'obtenir une qualification à la hauteur de ses nouvelles ambitions professionnelles. Défi relevé ! Avec l'obtention d'une licence en Gestion et Management des entreprises, suivie d'une maîtrise en ingénierie de management des PME-PMI puis d'un Master II Finance, obtenu en 2011 à l'Institut de Haute Finance (IHF).

Après plusieurs années, au sein d'une société où il a progressivement occupé les postes de stagiaire, contrôleur de gestion, Directeur financier puis Directeur administratif et financier groupe, Joseph est dirigeant de sa propre société (SSII), Scosi Tech, avec laquelle il commercialise entre autres des logiciels bancaires. Depuis 2013 Joseph est aussi directeur général de A&A Finances qui spécialisée dans le secteur d'activité du conseil pour les affaires et autres conseils de gestion. Sa vision est simple : *"contribuer à l'émergence des économies du sud par les nouvelles technologies (NTIC)"*. A toujours se relever, garder la foi et ne jamais baisser les bras, Joseph espère que d'autres jeunes noirs en fassent autant et n'aient plus peur de viser haut. Cette culture de l'excellence est une philosophie de vie qui s'applique aussi bien au domaine sportif, où beaucoup de jeunes Noirs sont cantonnés, qu'aux autres domaines où ces mêmes jeunes sont également appelés à briller. 🌟